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Aan de leden van Provinciale Staten 

 

Toelichting vragensteller 

In het KRO programma Reporter 16 november 2012 wordt informatie gegeven over de 

gevaren van biovergisters en de schadelijkheid ervan voor het milieu. 

De provincie Zuid-Holland geeft aan dat biomassa een belangrijke en duurzame vorm 

van energievoorziening voor Zuid-Holland is1.  

 
In het beleidsdocument 'Kansen zien, kansen grijpen” Beleidsvisie en 

uitvoeringsstrategie regionale economie en energie 2012-2015 (pag 66) staat o.a.: 

 

“Biomassa en groen gas  

Landelijk zijn groen gas en biogas goed voor een potentiële bijdrage van een kwart 

aan de duurzame energieambities van 14% voor 2020.  

Groen gas is door vergisting van biomassa verkregen biogas, dat is opgewerkt tot 

aardgaskwaliteit. Groen gas is net als groene stroom gecertificeerd en wordt 

beschouwd als CO2-neutraal.  

 

Het stimuleren en faciliteren van duurzame energie (wind, warmte en biomassa).  

Binnen de Economische Agenda Zuidvleugel ontwikkelt de provincie het Biobased 

Economy programma dat tot doel heeft om nieuwe ontwikkelingen op het terrein van 

de groene grondstoffen de ruimte te geven, partijen en initiatieven in de markt met 

elkaar te verbinden. 

 

Naar aanleiding van de bovenstaande toelichting wil de Partij voor de Dieren de 

volgende vragen aan u voorleggen: 

 
1. Bent u op de hoogte van de KRO documentaire ‘De biogas beerput2? 

 

Antwoord 

 Ja. 

                                                           
1 http://www.zuid-holland.nl/nieuws/contentpagina.htm?id=92652 

 
2 http://www.uitzendinggemist.nl/afleveringen/1304896 
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2. Bent u ook zo geschrokken van de informatie dat de verwerking tot biogas gevaarlijk, 

en schadelijk voor het milieu is en dat in Coevorden zelfs mensen zijn geëvacueerd 

vanwege de gevaren van een biogasinstallatie daar? 

 

Antwoord 

De uitzending wil aantonen dat mestvergisters voor omwonenden schadelijk kunnen 

zijn bij het verwerken van producten in de vergister die niet zijn toegestaan. Wel 

toegestaan zijn de producten op de positieve lijst co-vergisting, behorende bij de 

Uitvoeringsregeling Meststoffenwet. Mestvergisters vallen niet onder onze 

verantwoordelijkheid. Bevoegd gezag is de gemeente van vestiging. 

 

3. Bent u met ons van mening dat op grond van de recente informatie geconcludeerd 

kan worden dat biogas helemaal niet zo duurzaam is als wordt verondersteld en 

twijfelt u nu naar aanleiding van alle recente nieuwe informatie aan biovergisters als 

duurzame vorm van energievoorziening? 

 

Antwoord 

Dat de geschetste praktijken plaatsvinden, wil niet zeggen dat de vergisting op zichzelf 

niet duurzaam is. Door vergisting van mest en producten op de positieve lijst wordt 

voorkomen dat Methaan, een broeikasgas dat 20x sterker is dan CO2, wordt 

geëmitteerd. Daarnaast wordt dit gas nuttig ingezet als (transport)brandstof en levert 

daarmee een bijdrage aan de transitie richting een duurzame energievoorziening.   

 

4. Wat vindt u ervan dat illegaal slachtafval uit de vee-industrie en ander illegaal afval 

wordt gedumpt en verwerkt in biovergistingsinstallaties en welke consequenties 

verbint u hieraan ten aanzien van het provinciale beleid? 

 

Antwoord 

Uiteraard vinden wij dit een slechte zaak. Mestvergisters vallen echter onder de 

bevoegdheid van gemeenten. De provincie is wel bevoegd gezag voor de grote 

afvalwaterzuiveringsinstallaties (AWZI's), waar vergisting van zuiveringsslib kan 

plaatsvinden. 

Wij zien geen reden om consequenties aan ons provinciaal beleid te verbinden.  

 

5. Wat vindt u ervan dat de overheid 134 miljoen euro subsidie heeft gegeven aan de 

biovergisterssector, waar op grote schaal afval wordt omgekat? 

 

Antwoord 

Het gaat hier om de Subsidie regeling Duurzame Energie (SDE+) van het Rijk. Dit valt 

niet onder onze verantwoordelijkheid. 
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6. En is het waar dat biovergisters niet het rendement geven dat werd verwacht, ondanks 

vele miljoenen euro’s geïnvesteerde subsidie3? 

 

Antwoord 

Het artikel waar naar wordt verwezen gaat in op het financiële rendement, niet op het 

vergistingsrendement. Het financiële rendement is lager dan verwacht omdat de 

prijzen van co-vergistingsmaterialen zijn gestegen door krapte in de markt voor 

biomassa. 

 

7. Kunt u aangeven hoeveel biovergisters er in Zuid-Holland zijn en zijn er door de 

provincie Zuid-Holland subsidies voor verleend? Zo ja, om welk bedrag gaat dit dan? 

 

Antwoord 

Er zijn in Zuid-Holland geen biovergisters waarvoor GS bevoegd gezag is, anders dan 

vergisters bij afvalwaterzuiveringsinstallaties (AWZI's). Hier wordt biogas gemaakt 

door vergisting van zuiveringsslib, dit is een proces zonder bijmenging van andere 

producten. 

De provincie heeft geen subsidie verleend voor biovergisters in Zuid-Holland. 

 

8. Speelt illegaal verwerken van afval in biovergisters ook in Zuid-Holland? 

 

Antwoord 

Dit is niet van toepassing gegeven het antwoord op vraag 7. 

 

9. Hoe groot schat u de gevaren in van biovergisters voor de bevolking van Zuid-

Holland? Bent u bereid om hier nader onderzoek naar in te stellen in Zuid-Holland? Zo 

nee, waarom niet? 

 

Antwoord 

GS ziet geen reden om onderzoek in te stellen naar mestvergisters in Zuid-Holland, 

omdat deze niet onder ons gezag vallen. 

 

10. Bent u bereid om naar aanleiding van de nieuwe recente informatie biomassa als 

duurzame vorm van energievoorziening, te heroverwegen en het bovengenoemde 

beleidsdocument hierop aan te passen (zie toelichting)? Zo nee, waarom niet? 

 

Antwoord 

Nee, zie antwoorden op vraag 3 en 4. 

 

11. Wat vindt u van de schadelijke gevolgen voor landbouwgronden en het milieu4 en hoe 

schat u de gevaren in voor bodemverontreiniging en de schade aan het milieu door 

kunstmest, afkomstig van biovergisters, die op het landbouwgrond wordt verspreid en 

welke consequenties verbindt u hieraan ten aanzien van het provinciale beleid? Bent u 

bereid om hiernaar nader onderzoek in te (laten) stellen) Zo nee, waarom niet? 

 

                                                           
3 http://www.boerderij.nl/Home/Achtergrond/2011/12/Biovergisters-geven-niet-het-

verwachte-rendement-AGD577397W/ 
4 http://www.boerderij.nl/Home/Nieuws/2012/11/Ernstige-milieuschade-door-

biogasinstallaties-1107607W/ 
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Antwoord 

Zie de antwoorden op vraag 3, 4 en 9. 

 

12. Hoe beoordeelt u de door de provincie Zuid-Holland in 2012 verleende vergunningen 

ingevolge de Natuurbeschermingswet aan EON en Electrabel5 6 voor de aanleg en het 

gebruik van een nieuwe biomassa gestookte elektriciteitscentrale op de Maasvlakte in 

het licht van de nieuwe informatie en welke consequenties verbindt u hieraan? 

 

Antwoord 

In beide gevallen gaat het om het bijstoken (verbranden) van houtige, droge biomassa 

in een kolengestookte elektriciteitscentrale. Dit is een totaal ander proces dan het 

vergisten van natte biomassa. Tevens komt er geen materiaal (digestaat of anders) 

vrij uit deze elektriciteitscentrales dat gebruikt kan worden als (kunst)mest(vervanger).  

 

13. Is het college van mening dat het ruimtelijke beleid van de provincie voldoende 

veiligheid voor mens, dier en milieu garandeert met betrekking tot mestvergisting, 

zodat een situatie als in Coevorden of Duitsland (waar een vergister ontplofte) niet kan 

voorkomen? Zo ja, waar blijkt dat uit, zo neen, wat gaat u daar aan doen? 

 

Antwoord 

Alleen grote (>20.000m3) vergisters staan op de risicokaart. In ZH is dat de AWZI 

Harnaschpolder. De bestaande richtlijnen voor vergunningverlening en handhaving 

dragen er zorg voor dat de veiligheidsrisico’s beperkt zijn. Via het vergunningtraject 

wordt ook de ruimtelijke plaatsing (afstand tot woonhuizen etc.) meegenomen.  

 

 

Den Haag, 18 december 2012            

 

Gedeputeerde Staten van Zuid-Holland, 

secretaris,                                     voorzitter, 

 

mw. drs. J.A.M. Hilgersom           J. Franssen 

 

 

                                                           
5 http://www.zuid-holland.nl/loket/vergunningen/vergunning-2012-327409042.htm 
6 http://www.zuid-holland.nl/loket/vergunningen/vergunning-2012-327415647.htm 
 


